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پــروژه بیمارســتان ولیعصر بــا ٤٢ هزار متــر زیربنا 
سرنوشــتی پیچید ه د ارد ، سرنوشتی که به اد عای برخی از 
صاحــب نظران د رگیر اختلافات متعــد د ی بین کارفرما و 
پیمانکار بود ه است. موضوعات مالی از مهم ترین اختلافات 
احد اث این بیمارســتان اســت.به گزارش خبرنــگار ایلنا، 
عملیات ســاخت ساختمان بیمارستان از سال 1386 آغاز 
شد ، اما روند  اجرای آن پیشرفت چند انی ند اشت و تا سال 
139٢ پروژه متوقف ماند ه بود  و د ر نهایت د ر سال 139٢ 
مجد د اً فعال شــد . د ر ســال 1395 مقرر شد  که پروژه با 
مبلغ 110 میلیارد  تومان به اتمام برسد ، د ر سال 1396 و 
1397 با تورم ایجاد  شد ه پروژه د رگیر رکود  شد  و د ر حال 
حاضر با حد ود  60 تا 70 د رصد  پیشرفت فیزیکی به د لیل 
تورم تحمیل شــد ه، به سختی نفس می کشد . حال پس از 
1٤ ســال از آغاز فرایند  ساخت این پروژه، علت این روند  
طولانی را از مسئولان جویا شــد ه ایم. مد یرکل د فتر فنی 
استاند اری مرکزی با بیان اینکه پروژه بیمارستان ولیعصر 
د ر آغاز فرایند  ساخت با یک وقفه طولانی مواجه بود ، گفت: 
از حد ود  8 سال پیش از سال 139٢ به بعد  با پیگیری های 
مقامات ارشد  استان روند  ســاخت این بیمارستان تسریع 
شد . د ر این برهه زمانی د انشگاه علوم پزشکی به نمایند گی 
از وزرات بهد اشــت، د رمان و آموزش پزشکی قرارد اد ی را 
با یک پیمانکار منعقد  کرد . پیمانکار اولیه با انعقاد  قرارد اد  

لازم، فرایند  احد اث بیمارستان ولیعصر را آغاز کرد .
حمید رضــا نوازنی د ر گفت و گو با خبرنگار ایلنا، افزود : 
فرایند های احد اث ساختمان بیمارستان به نسبت پیشرفت 
خوبی د اشــت، اما از حد ود  ٢ ســال پیش اختلافاتی بین 
کارفرما و پیمانکار به وجود  آمد  و د ر این اختلافات د انشگاه 
علوم پزشــکی و این شــرکت د ر نوع پرد اخت ها و د ر نوع 
رســید گی به صورت وضعیت ها و سایر موارد  به مشکلاتی 
برخورد  کرد نــد . به هر ترتیب اتفاقاتــی د ر پروژه رخ د اد  
که منجر به توقف فرایند  ساخت بیمارستان شد .وی اد امه 
د اد : یکــی از علت های اصلی بروز این اختلافات،  واگذاری 
چنین پروژه ای به این گسترد گی  د فتر فنی د انشگاه علوم 
پزشــکی اســت. ضعف د ر مد یریت پروژه از سوی کارفرما 
باعث شــد  تا این اختلافات قوت بیشتری بگیرد . د ر نهایت 
د رخواســت کرد ند  تــا پیمانکار اولیه به عنــوان پیمانکار 
پیشــین اعمال ماد ه ٤6 شود  و از کار برکنار شود . با رفت 
و برگشت های بسیاری که از سوی وزارت بهد اشت، د رمان 
و آموزش پزشکی انجام شد ، د ر نهایت پیمانکار به صورت 

توافقی از پروژه حذف شد .
مد یرکل د فتر فنی اســتاند اری مرکزی اظهار د اشــت: 
بنابراین باید  فرایند  ساخت بیمارستان ولیعصر به پیمانکار 
جد ید  واگذار شد . با انعقاد  قرارد اد  با پیمانکار جد ید  تقریباً 
می توان گفت که از ابتد ای ســال جاری روند  اجرای پروژه 
یک مقد ار شــتاب بیشــتری به خود  گرفته است. د ر حال 

حاضر پیمانکار مشــغول به کار اســت و تقریباً با ظرفیت 
انسانی خوبی پروژه را پیگیری می کند . تنها مشکل جد ی 
که وجود  د ارد ، بحث تأمین اعتبار اســت. طبیعتاً با شتاب 
افزایش قیمتها، هنگامی که پروژه از پیمانکار پیشین تحویل 
گرفته شد ه و به پیمانکار جد ید  واگذار شد ، میزان افزایش 
قیمت ها نیز د ر قرارد اد  اعمال شد . د ر حال حاضر پروژه د ر 
حال انجام است و فرایند  احد اث بیمارستان متوقف نشد ه 
اســت، اما اگر منابع مالی لازم تأمین نشــود ، این احتمال 
وجود  د ارد  که این پیمانکار نیز توان اد امه کار را ند اشــته 
باشــد .نوازنی تصریح کرد : تأمین اعتبار اصلی این پروژه به 
عهد ه وزارت بهد اشت، د رمان و آموزش پزشکی است، چرا 
که پروژه ســاخت بیمارســتان ولیعصر از پروژه های ملی 
اســت و قاعد تاً تأمین اعتبــار آن باید  از طریق منابع ملی 
انجام شــود . منابع مالی استانی د ر حد  و اند ازه ای نیست 
که بخواهد  یک پروژه ای به این گسترد ه ای را تأمین مالی 
کند . به همین د لیل نیز به این پروژه رد یف ملی اختصاص 
د اد ه اند  و قرار اســت تا از سوی وزارت بهد اشت، د رمان و 
آموزش پزشکی و همچنین سازمان برنامه و بود جه کشور 
این اعتبارات تأمین شــود . از سوی د یگر نمایند گان اراک 
د ر مجلس نیز به سهم خود  د ر حال پیگیری هستند  تا این 
اعتبــارات را از محل منابع ملــی تأمین کنند  تا توقفی د ر 

اجرای پروژه پیش نیاید . 
رئیس د انشــگاه علوم پزشــکی اراک نیز با بیان اینکه 
اصلی ترین موضوعی که باعث شــد  تا روند  احد اث پروژه 
بیمارســتان ولیعصر به د رازا بینجامد  عد م اجرای تعهد ات 
از ســوی پیمانکار پیشین بود ، گفت:اما با افزایش تورم د ر 

ســال های اخیر و هزینه هــای پرد اختی،هیچکد ام جبران  
خســارات وارد  شد ه به پیمانکار پیشین نبود  و این موضوع 
باعث  شــد  تا پیمانکار پیشــین نتواند  پروژه ســاختمان 
بیمارســتان ولیعصر را به پایان برساند . بالاخره با اتفاقات 
پیش آمد ه پیمانکار پیشین از پروژه حذف شد  و پیمانکار 
جد ید  به پروژه وارد  شد .ســید  محمــد  جمالیان د ر گفت 
و گــو با خبرنگار ایلنا، افزود : با حذف پیمانکار پیشــین و 
روی کار آمد ن پیمانکار جد یــد ، د ر تاریخ 6 فرورد ین ماه 
ســال جاری با پیمانکار جد ید  قرارد اد  منعقد  شد . البته تا 
زمانی که پروژه به این پیمانکار تحویل شــود  و فرایند های 
تجهیز کارگاه را انجام د هد ، حد ود  ٢ ماه زمان سپری شد . 
از ســویی د یگر پیمانکار جد ید  د ر ابتــد ای آغاز به کار د ر 
اوایل تابســتان با قطعی های مکــرر برق و کمبود های آب 
و سایر مشکلات مواجه شــد . با تمامی اتفاقات انجام شد ه 
از مرد اد ماه سال جاری توانســتیم اد امه پروژه بیمارستان 
ولیعصر را بــر روی غلتک بیند ازیم. همچنین باید  د ر نظر 
د اشت قرارد اد ی که با پیمانکار جد ید  منعقد  شد ه 15 ماهه 
است و تا شهریور ســال 1٤01 پروژه تحویل د اد ه خواهد  
شــد  و فرایند  احد اث ساختمان آن به اتمام خواهد  رسید .

وی اد امــه د اد : د ر حال حاضر با بازد ید هایی که به صورت 
مکرر انجام می شــود ، پروژه از لحاظ اجرایی پیشرفت قابل 
قبــول و حرکت رو به جلوی خوبــی د ارد . همچنین همه 
تجهیزات موتورخانه و تأسیساتی پروژه بیمارستان ولیعصر 
که بر عهد ه د انشگاه علوم پزشکی بود ه است سال گذشته 
خرید اری شــد ه و تمامی این تجهیزات د ر انبار د انشــگاه 
وجود  د ارد .رئیس د انشگاه علوم پزشکی اراک ابراز د اشت: 

هــم اکنون تنها نگرانی که وجــود  د ارد  تأمین بود جه این 
پروژه است. قرارد اد  د انشگاه علوم پزشکی با پیمانکار جد ید   
حد ود  300 میلیارد  تومان است. البته با موارد  مختلفی که 
ممکن است د ر این پروژه اتفاق بیفتد ، پیش بینی می شود   
حد ود  ٤50 میلیــارد  تا 500 میلیارد  تومــان برای اتمام 
این پروژه هزینه شــود .جمالیان تصریح کرد : با احتســاب 
موارد  عنوان شد ه باید  پیمانکار ماهیانه  حد ود  ٢0 میلیارد  
تومان فرایند های هزینه کرد ی د اشــته باشد  تا این پروژه 
تا شــهریور ســال آیند ه به اتمام برسد . البته با منابعی که 
پیش از این د ر اختیار د انشگاه علوم پزشکی بود ، توانستیم 
هزینه هــای پیمانکار را پرد اخت کنیم و صورت وضعیت ها 
بــه موقع پرد اخت شــود ، به گونه ای که تــا به این لحظه 
پیمانــکار هیچگونه مطالباتی از د انشــگاه ند ارد .وی بیان 
د اشــت: اگر منابع مالی لازم برای احد اث این پروژه تأمین 
شــود  می طلبد  نمایند گان مجلس ، اســتاند ار، فرماند ار، 
مسئولان مربوط و همچنین د انشگاه علوم پزشکی با یاری 
رســاند ن بتوانیم منابع مالی لازم را تأمین کنیم، شهریور 
ســال 1٤01 پروژه ساختمانی این بیمارســتان به اتمام 
برسد . با اتمام ســاختمان پروژه بیمارستان ولیعصر تمام 
تلاش خود  را به کار خواهیم بســت تــا این پروژه خیلی 

سریع تجهیز شود  به بهره برد اری برسد . 
رئیس ســازمان مد یریت و برنامه ریزی استان مرکزی 
نیز با بیان اینکه پروژه بیمارســتان ولیعصر د ر سال جاری 
و د ر پیوســت شــماره یک قانون، تنها ٢٤ میلیارد  تومان 
اعتبار د اشته است که این میزان اعتبار برای چنین پروژه 
ای بســیار اند ک اســت، گفت: اما وزارت بهد اشت، د رمان 
و آموزش پزشــکی یک ســری از منابع را د ر اختیار د ارد ، 
از یک د رصد  منابع ســلامت و همچنین بخشــی از یارانه 
هــا که د ر حقیقت می تواند  کمــک کند  به پروژه هایی که 
پیشــرفت فیزیکی بالایی د ارند .رقیــه یاد گاری د ر گفت و 
گو بــا خبرنگار ایلنا، افزود : پیگیر این موضوع هســتیم تا 
بتوانیم با مذاکراتی که با وزارت بهد اشت، د رمان و آموزش 
پزشکی انجام می د هیم، بتوانیم از منابع یک د رصد  سلامت 
اعتباراتی را به پروژه بیمارســتان ولیعصر اراک اختصاص 
د هیم. البته با پیگیری های انجام شد ه به د نبال این موضوع 
هستیم تا از منابع د اخلی وزارت بهد اشت، د رمان و آموزش 
پزشــکی نیز استفاد ه کنیم تا این پروژه هر چه سریع تر به 
اتمام و بهره برد اری برســد .وی اد امه د اد : همچنین میزان 
٤0 میلیارد  تومــان اعتبار نیز از محل منابع ملی به پروژه 
بیمارســتان ولیعصر اختصاص د اد ه ایــم که از این میزان 
تنها 11 میلیارد  تومان تخصیص یافته است و ٢9 میلیارد  
تومان نیز هنوز تخصیص نیافته اســت. پیگیر این موضوع 
هســتیم تا این میزان اعتبارات به صــوت 100 د رصد ی 
تخصیــص پید ا کند  تا منابع ملی لازم به این پروژه تزریق 

شود .

برخــی وزارتخانه ها که د ر کنار ســواحل د ریای خزر 
مجتمع های تفریحی و رفاهی د ارنــد  با تغییر عنوان این 

مراکز قانون را د ور زد ه اند .
به باشــگاه خبرنگاران جوان از ســاری، علــی بابایی 
کارنامی نمایند ه مرد م شهرســتان های ساری و میاند ورود  
د ر مجلس شــورای اسلامی گفت: سواحل و د ریا متعلق به 
همه مرد م اســت و د ر هیچ کجای قانون نیامد ه که وزارت 
خانه ها از امکانات د ولتی اســتفاد ه کنند  و برای کارکنان 
خود  د ر ســواحل جایگاه تفریحی و توریستی ایجاد  کنند .

برخی وزارتخانه ها، نهاد  ها و سازمان ها عنوان نوشته شد ه 
روی تابلو های این مجتمع های تفریحی ســاحلی را تغییر 
می د هنــد  و با تغییر نام آن با عناوینی، چون مجتمع های 
آموزشــی و تحقیقی قانون را د ور می زنند  که این موضوع 

د ر قالــب طرح تحقیق و تفحــص از ارگان های د ولتی د ر 
د ستور کار قرار می گیرد .

3 د رصد  از سواحل د ریای خزر د ر مازند ران معاد ل 1٤ 
کیلومتر د ر اختیار د ســتگاه های د ولتی اســت که اگرچه 
عناوین مختلفی مانند  مجتمع های آموزشــی و تحقیقاتی 
د ارند ، اما مجتمع های رفاهــی مخصوص کارکنان همان 
د ستگاه هســتند  که فقط به آن ها خد مات ارائه می د هند  
و ورود  مرد م به این مجتمع ها ممنوع است.نمایند ه مرد م 
شهرســتان های ســاری و میاند ورود  د ر مجلس شورای 
اســلامی می گوید  د ولتــی بود ن این جایگاه ها بر اســاس 

قانون برنامه پنجم توســعه ممنوع اســت به همین د لیل 
نماینــد گان شــمالی د ر د ید ار اخیر با رئیــس جمهور از 
آقای رئیســی خواسته اند  اقامتگاه های تفریحی توریستی 
د ولتی به مرد م واگذار شــود  و اگر وزارتخانه ای د نبال رفاه 
همکاران و اســتفاد ه آنان از اقامتگاه های ساحلی است د ر 

قالب خرید خد مت می تواند  از این امکانات استفاد ه کند 
به گفته بابایی کارنامی اســتان های شــمالی به د نبال 
اشتغال پاید ار هســتند  و یکی از راه های د ستیابی به این 
هد ف استفاد ه از ظرفیت های سواحل د ریای خزر است به 
همین د لیل مجلس قاطعانه د نبال این مطالبات اســت و 

تــا پایان د وره مجلس این موضــوع تعیین تکلیف خواهد  
شد .کارشناسان معتقد ند  وجود  بیش از 100 پلاژ د ولتی، 
حاکمیتی و شــبه د ولتی که حد ود  یک ســوم ســاحل 
مازند ران را اشغال کرد ه است اجرای طرح های گرد شگری 
را تا حد  زیاد ی فاقد  صرفه اقتصاد ی می کند .رئیس جمهور 
قول د اد ه است د ر سفری که به زود ی به مازند ران خواهند  
د اشــت واگذاری این مجتمع های د ولتــی به بخش های 
خصوصــی و نهاد  های عمومی غیرد ولتی را د ر قالب تبصره 
د و قانون بود جه 1٤01 و برنامه هفتم توســعه انجام شود .

با واگذاری این مجتمع های د ولتی همه مرد م می توانند  از 
امکانات آن اســتفاد ه کنند  و د ستگاه های د ولتی نیز برای 
اســتفاد ه کارکنان از این امکانات د ر بود جه سالانه خود ، 

مبالغی را به این امر اختصاص خواهند  د اد .

رئیس اد اره حفاظت محیط زیســت شهرستان لنجان 
گفت: چند ین مورد  را د ر خصوص بوی نامطبوع بررســی 
کرد یم، اما هنوز علت اصلی انتشار آن د ر شهرستان مشخص 
نیست.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از اصفهان، یکی 
از شهروند ان شهرستان لنجان گفت: بیش از یک ماه است 
که بوی نامطبوعی د ر شــهر منتشر شــد ه است. این بوی 
نامطبوع شــب ها به اوج خود  می رســد . بار ها به مسئولان 

اعتراض   کرد ه ایم، اما پاسخی نمی د هند .

او گفت: بوی نامطبوع د ر همه شهرســتان استشــمام 
می شود . نگران سلامتی خانواد ه ها هستیم. مسئولان حتی 
یک ساعت هم نمی توانند  این بوی نامطبوع را تحمل کنند  
اما ما مد ت هاســت که د ر این شــرایط زند گی می کنیم و 
صد ای اعتراض مان شــنید ه نمی شود .رئیس اد اره حفاظت 

محیط زیســت شهرستان لنجان د ر این خصوص گفت: د ر 
اد اره محیط زیســت شهرستان لنجان شــبانه روزی علت 
انتشار بوی نامطبوع را بررسی می کنیم. احتمالاتی که بود ه 
را بررســی کرد یم، اما به نتیجه قانع کنند ه ای نرسید یم هر 
چند  که حد س هایی می زنیم، اما باید  ابتد ا د لیل قانع کنند ه 

برای آن بیابیم. او گفت: هر موقع به یقین کامل رســید یم 
حتما منشــأ را معرفی و با او برخورد  قاطع خواهیم کرد .به 
گفته رئیس اد اره حفاظت محیط زیست شهرستان لنجان 
ایــن بوی نامطبوع واقعا آزارد هند ه اســت و مرد م را د رک 
می کنیم و به همین د لیل حتما برخورد  شــد ید  با انتشــار 
د هند ه این بــوی نامطبوع د ر شهرســتان لنجان خواهیم 
د اشت. این بوی نامطبوع د ر شهر های زایند ه رود ، چمگرد ان، 

زرین شهر و فولاد شهر گزارش د اد ه شد ه است.

رئیس اد اره حفاظت محیط زیست شهرستان نهبند ان 
بیان کرد : د ر 10 ســال اخیر تالاب کجی نمکزار نهبند ان 
برای اولین بار 90 د رصد  آبگیری شد ه و این تالاب اکنون 
میزبان پرند گان آبزی اســت.امیر کوهستانی د ر گفت وگو 
با ایســنا اظهار کرد : د ر اثــر بارند گی های مطلوب، تالاب 
کجی نمکزار نهبند ان آبگیری خوبی د اشــته اســت.وی 
افزود : اکنون 90 د رصد  پهنه تالاب آبگیری شــد ه و این 
جای خرســند ی د ارد  چراکه وسعت زیر آب تالاب کجی 
نهبند ان پنج هزار هکتار بود ه که د ر اثر خشکســالی های 

چند ین ساله این مقد ار  به 700 هکتار کاهش پید ا کرد ه، 
اما اکنون حد ود  ٢ هزار هکتار وسعت تالاب آبگیری شد ه 
اســت. رئیس اد اره حفاظت محیط زیست نهبند ان اظهار 
کرد : د ر صورت اد امه بارش ها د ر مناطق حوضه های آبریز 
تمام حجم تالاب پر از آب خواهد  شد  این امر اثر بسیاری 

د ر بیابان زد ایی نیز د ارد .
وی گفت: با توجه به وضعیت مناسب تالاب و آبگیری 
آن، باعث شد ه تا شاهد  فرود  د سته هایی از پرند گان آبزی 
و کنار آبزی را د ر مســیر برگشــت این پرنــد گان زیبا از 
مناطق جنوبی به ســمت شــمال د ر این تالاب باشــیم.

کوهســتانی افزود : تالاب کجی نمکزار نهبند ان یک تالاب 
نمکی و فصلی اســت که معمولا اواســط پاییز تا اواسط 
بهار آبگیری می شود که مهم ترین منبع تأمین کنند ه آب 
تالاب کجی، ریزش باران و جاری شــد ن سیلابهای حوزه 
آبریز نهبند ان و چشــمه های کرانه تالاب است.کوهستانی 
یاد آور شد : پناهگاه حیات وحش تالاب کجی نمکزار با ٢٢ 
هزار هکتار شــامل تالاب و محد ود ه جنگلی است که د ر 
75 کیلومتری شــهر نهبند ان و د ر حاشیه جاد ه ارتباطی 

بیرجند  - زاهد ان قرار د ارد .

رئیس کل د اد گســتری اســتان هرمزگان از تشــکیل پروند ه 
قضایی برای رسید گی به حاد ثه شکســتگی لوله انتقال میعانات 
گازی د ر رود خانــه کُل د ر حوالی روســتای گچیــن بند رعباس 
خبر د اد .به گزارش خبرنگار مهــر، مجتبی قهرمانی صبح جمعه 
د ر حاشــیه بازد ید  از محل شکســتگی خط لوله انتقال میعانات 
گازی پالایشــگاه نفت ســتاره خلیج فارس د ر جمع خبرنگاران 
بیان د اشــت: د ر پی حاد ثه شکســتگی لوله میعانــات گازی د ر 
رود خانــه کُل د ر حوالــی روســتای گچین بند رعباس، د ســتور 
تشــکیل پروند ه قضائی برای بررسی د قیق موضوع و تعیین علل 
بروز این حاد ثه صاد ر شــد ه است.قهرمانی افزود : د ر این راستا به 
معاون د اد ســتان مرکز استان هرمزگان مأموریت د اد ه شد ه است 
 این حاد ثه را به صورت ویژه مورد  بررســی قــرار د هد  و نتیجه را

 گزارش کند .

رئیس کل د اد گســتری اســتان هرمزگان همچنیــن با بیان 
اینکه بر اســاس این د ستور، ســازمان های متولی و د ستگاه های 
ذی نفــع د ر ایجاد  این خط لوله، مکلف به جبران خســارت های 
زیســت محیطی و آسیب های به وجود  آمد ه شد ه اند ، خاطر نشان 
کرد : بررسی ها به منظور تعیین میزان خسارات وارد ه و مقصرین 
احتمالی اد امه د ارد  که نتایج آن متعاقباً اعلام خواهد  شد .گفتنی 
است؛ روز چهارشنبه ٢9 د ی 1٤00، به د نبال وقوع سیل و ایجاد  
شکســتگی د ر خط لوله میعانات گازی د ر بستر رود خانه کُل د ر 
حوالی روستای گچین، علاوه بر انتشار بوی شد ید  گاز د ر مناطق 
وسیعی از غرب بند رعباس، بند رخمیر و جزیره قشم، بر اثر انتقال 
حجمــی از میعانات نفتی به همراه گل و لای ناشــی از ســیلاب 
 به د ریا، د ر آب های شــمال جزیره قشم آلود گی های نفتی ایجاد 

 شد ه است.

گروه شهرستانها – مژگان اشتری: شرکت گاز استان 
اصفهان، به عنــوان یکی از بزرگترین شــرکت های توزیع 
کنند ه گاز طبیعی سالانه بیش از ٢٢ میلیارد  متر مکعب گاز 
طبیعی د ر سطح استان اصفهان توزیع می نماید .مد یرعامل 
این شرکت، د رمراسم افتتاحیه ارزیابی عملکرد  این شرکت 
د ر حوزه اســتاند ارد های HSE که از امروز آغاز و به مد ت 
سه روز انجام خواهد  گرفت، با اشاره به اینکه د ر حال حاضر 
حد ود  یــک میلیون و 93٢ هزار مشــترک گاز طبیعی د ر 
سطح اســتان وجود  د ارد ، گفت: سالانه بیش از ٢٢ میلیارد  
متر مکعب گاز مصرف می کنند .سید  مصطفی علوی، افزود : 
هم اکنون 99٫5 د رصد  جمعیت اســتان اصفهان از نعمت 
گاز برخورد ار هستند .وی، بیان د اشت: این شرکت توانسته 
تاکنون نسبت به طراحی و اجرای بیش از ٢7 هزار کیلومتر 
شــبکه، حد ود  یک میلیون و 110 هزار مورد  انشعاب، بهره 
مند سازی 11٢ شهر استان، 1065 روستا، گازرسانی به 53 

شهرک صنعتی شــامل حد ود  10هزار واحد  صنعتی، 156 
جایگاه C.N.G و راه اند ازی ٢ هزار و 56٤ ایســتگاه تقلیل 
فشــار و391 ایســتگاه حفاظت از زنگ اقد ام نماید .علوی، 
با تاکید  بر اهمیت اســتقرار سیســتم های مد یریتی و لزوم 
 HSE سرعت بخشید ن و تد اوم هرچه بیشتر تحقق اهد اف
گفت: توجه به ســلامت و ایمنی افراد ، پیش نیاز صیانت از 
منابع انسانی و افزایش بهره وری هر سازمان و شرکت است.

مد یرعامل شرکت گاز اســتان اصفهان، با اشاره به اقد امات 
انجام گرفته د ر جهت رفع عد م انطباق های ناشی از ممیزی 
سال قبل، بر یکپارچه کرد ن همه نظام های مد یریتی تاکید  
کرد  و گفت: باید  فرهنگ HSE با تکیه بر آموزش و نظارت 
د ر همه پروژه ها، فعالیتها و مناطق گسترش د اد ه و با ایجاد  

سیستمی مناسب، شرایط بهد اشتی، ایمنی و محیط زیستی 
را به طور نظــام مند  ارزیابی کنیم و حواد ث و آســیبها را 
از طریق حذف شــرایط ناایمن و ارتقای ســلامت افراد  به 
صفر برســانیم.مد یرعامل شرکت گاز استان اصفهان، گفت: 
این شــرکت د ر راســتای تعالی ســازمانی از سال 1387 
استراتژی ها ، اهد اف و برنامه های خود  بر مبنای مد ل های 
تعالی سازمانی EFQM و INQA را طرح ریزی نمود ه و 
فرآیند ها و فعالیت های خود  را براساس مد ل BSC )کارت 
امتیازی متــوازن( ارزیابی و پایــش می نماید .علوی افزود : 
شرکت گاز اســتان د ر راســتای ارایه خد مات الکترونیکی 
 CRM و تکریم ارباب رجوع نســبت به راه اند ازی سامانه
)ســامانه ارتباط با مشــتریان(، تلفن گویــا، ارایه خد مات 

ازطریق وب سایت، سامانه پیام کوتاه و د فاتر پیشخوان اقد ام 
نمود ه است.وی، بیان د اشت: همچنین؛ د ر جهت ماموریت 
خود  مبنــی بر برقراری جریان ایمــن و پاید ار گاز طبیعی 
نســبت به استقرار سامانه هوشمند  نشت یابی، پیاد ه سازی 
نرم افزار کنترل پروژه و توســعه نظام نگهد اری و تعمیرات 
د ر قالــب نرم افزار TMMS  اقد ام نمود ه و به منظور امد اد  
رســانی سریع و بموقع و با هد ف مد یریت و کنترل حواد ث 
 AVL ، IVR گاز طبیعی از ســامانه مکانیزه امد اد  شامل؛
و ارتباط با مشتریان استفاد ه نمود ه است.گفتنی است، این 
شرکت از ســال 13٤8 ابتد ا به عنوان منطقه ٢ گازرسانی 
یکی از زیر مجموعه های شرکت ملی گاز ایران با مأموریت 
انتقال و توزیع گاز فعالیت خود  را آغاز نمود  واز سال 1378 
بعنوان شرکت گاز استان اصفهان با تمرکز بر گازرسانی د ر 
ســه بخش خانگی، عمومی و صنعتی فعالیت خود  را اد امه 

د اد ه است.

تکمیل بیمارستان ولی عصر اراک؛ بازیچه پاس کاری مسئولان

پلاژ های ساحلی که قانون را د ور می زنند  

کلافه شد ن شهروند ان لنجانی از بوی نامطبوع

پس از ۱۰ سال

۹۰ د رصد  پهنه تالاب نهبند ان رنگ آب د ید 

رئیس کل د اد گستری هرمزگان خبر د اد 

تشکیل پروند ه قضایی برای رسید گی به حاد ثه شکستگی لوله میعانات گازی 

توزیع سالانه 22 میلیارد  متر مکعب گاز طبیعی د ر استان اصفهان

معاون منابع انسانی و تحقیقات آبفای استان اصفهان :
بهره مند ی بهینه از منابع

راه برون رفت از چالش هاست
 گروه شهرستانها- ریحانه راهپیما: معاون منابع انسانی و تحقیقات آبفای 
اســتان اصفهان بر بهره مند ی بهینه از منابع به منظور برون رفت از چالش ها و 
د سترســی پاید ار مرد م به خد مات تاکید  کرد . مجتبی قباد یان د ر نشست اعضای 
کمیته بهره وری آبفای استان اصفهان گفت: با نوآوری، خلاقیت و ارائه اید ه های 
جد ید  می توان بهره وری از منابع را افزایش د اد  و بر کاستی های موجود  غلبه کرد .
وی با بیان این که آبفای اســتان د ر ســال های اخیر استفاد ه حد اکثری از منابع 
را ســرلوحه کار خود  قرار د اد ه و بــه رغم محد ود یت منابع آبی و مالی، همچنان 
خد مات خود  را به صورت مســتمر ربه مرد م عرضه می کند  افزود : به همین د لیل 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، سال گذشته د ر ارزیابی مستند ات بهره وری 
که توسط سازمان مد یریت و برنامه ریزی استان انجام شد ، د ر میان 6٤ د ستگاه 
اجرایی موفق به کســب سطح عالی شــد .معاون منابع انسانی و تحقیقات آبفای 
استان اصفهان با بیان این که با بهره مند ی از نیروی کار متخصص، متعهد  و فعال 
می توان بر محد ود یت ها غلبه نمود  تصریح کرد : تامین و توسعه مستمر خد مات 
آب و فاضلاب که جزو نیازهای ضروری همه قشــرهای جامعه است تنها با تکیه 
بر توان و د انش نیروی انســانی متبحر و کارآمد  میسر می شود .قباد یان بر اهمیت 
بهروه وری و اثر بخشی فعالیت های نیروی کار تاکید  کرد  و اظهار د اشت: آموزش 
شغلی مستمر، ایجاد  زمینه های مناسب برای بروز خلاقیت های مد یران وکارکنان، 
وجد ان کاری و انضباط اجتماعی د ر انجام وظایف محوله و فراهم کرد ن شــرایط 
پیشــرفت شغلی، موجب بهره وری نیروی کار می شود .وی افزود : با توجه به ابلاغ 
شرکت مهند سی آب و فاضلاب کشور، استاند اری و سازمان برنامه و بود جه جهت 
تشکیل کمیته بهره وری د ر شرکت های خد مات رسان، این کمیته از سال 139٤ 
با مشــارکت  15 نفر از معاونت ها و مد یریت های مختلف شرکت تشکیل شد  و 
تاکنون سعی کرد ه با بهره گیری از روش های نوین، سطح بهره وری د ر شرکت و 
ارائه خد مات مطلوب به مرد م را افزایش د هد . قباد یان فعالیت این کمیته را مطابق 
با ماد ه پنجم قانون برنامه چهارم توســعه و با توجه به الزامات سازمان مد یریت و 
برنامه ریزی استان د ر زمینه لزوم پی گیری فعالیت های ارتقای بهره وری د انست: 
د ر چند  سال اخیر کمیته بهره وری آبفای استان اصفهان با تجزیه و تحلیل روند  
فعالیت بخش های مختلف و ارزیابی شاخص های بهره وری د ر خصوص پیشبرد  

اهد اف شرکت، راهکارهای خوبی را پیشنهاد  کرد ه است.

معاد ن، کارخانه سیمان و نفت نرگسی
 آلود ه کنند گان شاخص هوای د شتستان

رئیس شــبکه بهد اشت و د رمان د شتســتان گفت: معاد ن گچ، شن و ماسه، 
کارخانه سیمان و شرکت بهره برد اری نفت نرگسی مهم ترین مراکز آلود گی هوا د ر 
شهرستان هستند .به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از بوشهر، ماریا خویش د وست 
گفت: بیش از ٢5 کارخانه گچ، معد ن شــن و ماســه، کارخانه سیمان و شرکت 
بهره برد اری نفت نرگسی وحد تیه مراکز شاخص د ر زمینه آلود گی هوا د ر شهرستان 
هستند .او د ر حاشیه نشستی به مناسبت هفته هوای پاک، از همه نهاد های مرتبط 
با کنترل آلود گی خواست برای بررسی میزان آلود گی ها و ارائه راهکار های اجرایی 
کاهش آن، با جد یت برنامه ریزی کنند .رئیس شبکه بهد اشت و د رمان شهرستان 
د شتســتان گفت: د اشتن پیوست ســلامت، )ارزیابی آثار سلامت )HIA(( برای 
صنایع بالقوه آلایند ه، می تواند  چشم اند از واضحی از وضعیت آلایند گی و تاثیرات 
آن بر محیط  زیســت اطراف و سلامت مرد م ساکن د ر آن مناطق مشخص کند .
رئیس اد اره حفاظت محیط  زیست شهرستان د شتستان هم گفت: برخی مناطق 
شهرســتان از جمله روستای راهد ار و روستا های اطراف د ر محاصره صنایعی قرار 
د ارند  که کوچک ترین بی توجهی به استاند ارد  ها می تواند  باعث آلود گی هوا و آثار 
آن بر مرد م این مناطق شود .طاهره موسوی گفت: فرهنگ حفاظت از محیط زیست 

باید  تقویت شود  و می توان آن را از سطحی کوچک تر آغاز کرد .

آتش نشانی پرند  به نرد بان بلند مرتبه مجهز شد 
ایســتگاه آتش نشانی شهید  لند ی واقع د ر شــمال فاز 6 پرند  با حضور برخی 
مسئولان شهر، مد یرعامل شرکت عمران پرند ، شهرد ار و اعضای شورای اسلامی این 

شهر به بهره برد اری رسید . 
د ر آیین گشایش این ایستگاه، از نرد بان آتش نشانی 5٤ متری خرید اری شد ه 
توســط شرکت عمران پرند  رونمایی شد  و این نرد بان که با توجه به وجود  صد ها 
برج مرتفع د ر شــهر پرند ، یکی از ضروری تربن نیازهای این شهر بود ، به سازمان 

آتش نشانی  شهرد اری پرند  تحویل د اد ه شد . 
حمید رضا الهیاری، شهرد ار پرند ، د ر این مراسم ضمن تشکر از تعامل و همکاری 
شرکت عمران پرند ، برای حل مشکلات و رفع معضلات و کمبود ها، گفت: د ر نظر 
د اریم جهت ارتقای ضریب ایمنی شهر، با تعامل با شرکت عمران و کمک اعضای 
شورای شهر، د ر تمامی فازهای هفتگانه شهر پرند ، ایستگاه های آتش نشانی احد اث 

و تجهیز کنیم.
قابل ذکر است که فقط د ر د و شهرک آفتاب و آسمان پرند  بیش از 300 برج 
16 طبقه ای وجود  د ارد  و فقد ان نرد بان بلند مرتبه باعث می شد  که بروز آتش سوزی 
شد ید  د ر هرکد ام از  ابن برج ها به یک فاجعه د رد ناک ملی تبد یل شود ؛ موضوعی 

که پیش از این کمتر مورد  توجه بود .

هشد ار قرمز هواشناسی د رخصوص وقوع گرد و خاک 
د ر خوزستان

ســازمان هواشناسی نسبت به رخد اد  گرد  و خاک د ر استان خوزستان هشد ار 
د اد .به گزارش ایســنا، سازمان هواشناســی با صد ور هشد ار قرمز رنگ نسبت به 
رخد اد  گرد  و خاک د ر اســتان خوزستان، با اشاره به شرایط جوی مورد  انتظار د ر 
این اســتان، اعلام کرد : از اواخر وقت روز 30 د ی ماه 1٤00، تا اوایل وقت امروز، 
تشکیل تود ه غلیظ گرد  و خاک بر روی کشور عراق پیش بینی شد ه که تاثیر آن 
ابتد ا بر نیمه غربی و سپس سایر مناطق استان خوزستان، سبب کاهش شد ید  د ید  
افقی و کیفیت هوا خواهد  شد .سازمان هواشناسی توصیه کرد ه است که بیماران 
تنفسی، افراد  سالخورد ه و کود کان از ترد د  غیرضروری خود د اری کرد ه و مسئولین 
نیز تمهید ات لازم را به کار گیرند .به  گزارش ایســنا، هشــد ار قرمزرنگ بالاترین 
سطح هشد ار اســت که د ر آن پیش بینی می شود  یک پد ید ه جوی خسارت های 
وسیعی به د نبال د اشته باشد . از این رو سازمان هواشناسی با صد ور هشد ار قرمز به 
د ستگاه های مختلف اعلام می کند  که وارد  عمل شوند  و اقد اماتی را برای کاهش 

خسارات وقوع پد ید ه های جوی انجام د هند .

2۵ روستای فهرج د ر محاصره طوفان شن قرار گرفت
بخشد ار نگین کویر فهرج از طوفان شد ید  د ر این منطقه خبر د اد  و گفت: ٢5 
روستا د ر محاصره طوفان شــن قرار د ارند .امیرآزاد  د ر گفتگو با مهر اظهارد اشت: 
طوفان بســیار شد ید  منطقه را فرا گرفته به طوری که د ید  افقی به 5 متر رسید ه 
اســت از مرد م می خواهیم تا پایان طوفــان د ر خانه ها بمانند .وی اد امه د اد : معابر 
عمومی و خانه های مرد م د چار شــن گرفتگی شد ه است و عبرو و مرور د ر جاد ه ها 
تقریباً غیر ممکن شد ه است.بخشــد ار نگین کویر فهرج بیان کرد : ٢5 روستا د ر 
محاصره سیل قرار د ارد  اما خوشبختانه سیل د ر این مناطق مشکلی ایجاد  نکرد ه 
اســت.وی از ریزش و آسیب به د و خانه خشت و گلی د ر این بخش خبر د اد  و از 

مرد م خواست د ر خانه های غیر مقاوم مستقر نشوند .

آسیب 64 مد رسه د ر رود بار جنوب براثر سیل
وزیر آموزش و پرورش به همراه رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مد ارس 
کشــور و مد یرکل آموزش و پرورش استان کرمان از مد ارس آسیب د ید ه از سیل 
د ر شهرســتان رود بارجنوب اســتان کرمان بازد ید  کرد .یوسف نوری با حضور د ر 
د بیرستان د خترانه شبانه روزی کوثر رود بار جنوب از نزد یک وضعیت این مد رسه 
را بررسی کرد .وی از آسیب 6٤ مد رسه شهرستان رود بارجنوب د ر اثر بارند گی های 
شــد ید  اخیر خبر د اد  و افزود : با تامین اعتبار از محل سازمان نوسازی، توسعه و 
تجهیز مد ارس کشور پیگیر تعمیر و تجهیز مد ارس و بازسازی مد ارسی که قد مت 
بیشتری د اشتند  و آسیب شد ید  د ید ه اند ، هستیم.وزیر آموزش و پرورش همچنین 
د ر مد رسه ابتد ایی امام سجاد  )ع( د ر روستای تمیری با 1٢0 د انش آموز د ختر و 
پسر حضور یافت.نوری سپس از مد رسه سیل زد ه و تخریبی شهید  مد رس روستای 
آبسرد وییه رود بارجنوب با 9٤ د انش آموز د ید ن کرد  و از نزد یک د ر جریان وضعیت 
تخریب و آسیب سیل به این مد رسه قرار گرفت.بر پایه این گزارش، وزیر آموزش 
و پرورش د ر این سفر به مسائل و مشکلات فرهنگیان منطقه هم رسید گی کرد  
و قول مساعد ت د اد ؛ بهزاد ی پور نمایند ه خیران مد رسه ساز جنوب استان کرمان 
د ر شهرستان رود بار جنوب هم ابراز امید واری کرد  د ر آیند ه ای نزد یک با حمایت 

خیران، عملیات ساخت مد رسه ای 6 کلاسه د ر روستای تمیر آغاز شود .

اخبار کوتاه


